
Zápis z 35. zasedání školské rady při Gymnáziu v Sušici 

 

Datum konání: 27.6. 2023 

Místo: sborovna gymnázia 

Přítomni: Mgr. Vilemína Hraničková, Mgr. Blanka Falešníková, MUDr. Michal Svoboda, Pavel 
Hais, PaedDr. Vít Potužák, Mgr. Ivan Kratochvíl-ředitel školy 

Omluveni: Mgr. Pavel Princ 

1) Účastníky přivítala předsedkyně rady Mgr. V. Hraničková. Poté předala slovo řediteli 
školy Mgr. I. Kratochvílovi. Ten seznámil členy s informacemi, které se vztahovaly 
k probíhajícímu školními roku. Konstatoval, že přihlášku pro příští školní rok do 
osmiletého studia podalo 48 uchazečů, přijato bylo 34. O čtyřleté studium se původně 
ucházelo 37 žáků, přijato bylo 25. Maturitní zkoušku skládalo 45 žáků, ve státní části 
uspěli všichni. Celkově prospělo s vyznamenáním 17 žáků, prospělo 25, neprospěli 
v profilové části 3 žáci. V závěrečné klasifikaci za 2. pololetí prospělo 
s vyznamenáním70 žáků gymnázia, prospělo 192, neprospělo nebo nebylo hodnoceno 
11 žáků. Průměrná známka byla 1,97, průměrný počet zameškaných hodin na žáka za 
2. pololetí byl 75. V příštím roce by mělo navštěvovat školu 280 žáků. Vyučovat bude 
26 pedagogů, PhDr. J. Vorudová ukončila výpomoc škole, přijata bude nová kolegyně 
s aprobací Čj – Nj – D. Škola absolvovala řadu projektů, z nichž některé nadále 
pokračují. Žáci navštívili Londýn, v rámci Erasmu Irsko, probíhá projekt Plzeňského 
kraje Vzdělávání 4.0 i mezinárodní projekt Gastschuljahr. V rámci stavebních úprav se 
plánuje rekonstrukce kuchyňky v 2. patře na odpočinkovou místnost pro žáky, nebude 
chybět elektronické vybavení. V 1. patře budovy proběhne o prázdninách rekonstrukce 
osvětlení. V průběhu roku byli žáci třikrát testováni Českou školní inspekcí, výsledky 
škola zatím neobdržela. Škola získala několik grantů od MÚ Sušice i od Krajského úřadu 
Plzeňského kraje. Řada žáků úspěšně reprezentovala školu v rámci soutěží na krajské 
úrovni, někteří i v národních kolech. Ped. sbor absolvoval mimo jiné školení Národního 
pedagogického institutu ohledně práce s nadanými žáky.  

2) V rámci diskuse Mgr. B. Falešníková kvitovala uspořádání školení NPI a snahu školy 
zavádět inovativní prvky do výuky a zvýšit její pestrost. Na druhou stranu upozornila 
na zprávu ČŠI, která říká, že by škola měla věnovat větší pozornost diferenciaci učiva. 

3) MUDr. M. Svoboda zdůraznil, že zástupci rodičů nechtějí školu jen kritizovat, ale že jim 
jde o dialog a o to, aby „slabá místa“ byla správně pojmenována a škola mohla hledat 
nápravu a posouvat se dopředu. Zároveň přislíbil, že v rámci zpětné vazby předá škole 
informace o tom, kam se letošní maturanti hlásili na vysokou školu, zda byli úspěšní a 
dostali se na školu, kterou preferovali. Ředitel školy Mgr. I. Kratochvíl zdůraznil, že tyto 
údaje škola svojí cestou získává. 



4) Mgr. I. Kratochvíl informoval členy rady o tom, že s podněty z řad rodičů z minulé rady 
seznámil ped. sbor. Zároveň se vyjádřil k uplynulé anketě. Té se zúčastnila naprostá 
většina žáků školy. Úkolem bylo zjistit silné i slabé stránky školy. Z ankety vyplynul do 
budoucna pro školu úkol zlepšit úroveň výuky zejména přírodovědných 
předmětů, především upřednostněním kvality před kvantitou, větší pestrostí hodin, 
větším využitím aktivizujících forem výuky a častějším využitím pomůcek. 

5) Mgr. B. Falešníková navázala, ocenila snahu o větší pestrost výukových metod v 
posledních hodinách před prázdninami a položila dotaz, proč v posledních volnějších 
hodinách biologie nebyly využity mikroskopy. Zároveň upozornila na důležitost kvalitní 
a respektující komunikace ze strany vyučujících k rodičům a žákům a na několika 
příkladech ilustrovala  nevhodnou komunikaci ze strany vyučujících směrem k žákům. 
Ředitel školy se bude těmto podnětům věnovat. 

6) Mgr. B. Falešníková navrhla, aby se rada v budoucím období sešla třikrát, Mgr. V. 
Hraničková a P. Hais konstatovali, že v případě nutnosti je vícečetné zasedání rady než 
dvakrát, jak ukládá zákon, možné. 
 
18.7. 2023 zapsal V. Potužák 


